
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 25. januar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

327 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 327:  

”Ministeren bedes redegøre for, om ministeren vil tage initiativ til at udbrede kend-

skabet hos eksempelvis kommunerne med henblik på anvendelse af UV-lys som tek-

nologi/redskab i forbindelse med desinficering i kommunale institutioner?” 

 

Svar: 

Som det fremgår af besvarelserne af SUU alm. del spm. 325 og 326, yder sundheds-

myndighederne løbende et stort bidrag til, at kommunerne kan udøve effektiv smit-

teforebyggelse. Dette er en bunden opgave. Sundhedsyndighederne inddrager lø-

bende den bedst tilgængelige viden om smitteforebyggelse i deres rådgivning, herun-

der rådgivning af kommunerne. For nuværende har jeg ikke planer om at påbegynde 

særskilte kampagner eller informationsarbejde om anvendelse af UV-lys til smittefo-

rebyggelse i kommunerne. 
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